

تصريح صحفي
الدوحة - قطر
26 فبراير 2026

نبراس للطاقة تستحوذ على كامل حصة شركة إنجي. إس. إيه. في رأس مال كل من شركتي قطر باور ورأس قرطاس للطاقة

أعلنت نبراس للطاقة ش.م.ع.ق عن نجاح المفاوضات بين شركة رأس لفان للتشغيل ذ.م.م، وهي إحدى الشركات التابعة والمملوكة لها بالكامل، للاستحواذ على كامل حصة شركة إنجي. إس. إيه. "ENGIE S.A." في رأس مال كل من شركة قطر باور ش.م.خ.ق "Qatar Power" وشركة رأس قرطاس للطاقة ش.م.خ.ق "Ras Girtas Power". وقد أسفرت نتائج المفاوضات عن موافقة الأطراف على توقيع اتفاقية بيع وشراء الأسهم بين كل من شركة رأس لفان للتشغيل وشركة إنترناشيونال باور (رأس لفان ب) المحدودة "International Power (Ras Laffan B) Limited" وهي شركة تابعة ومملوكة بالكامل لشركة إنجي. إس. إيه.، بشراء 40% من حصتها في رأس مال شركة قطر باور ش.م.خ.ق.

وكذلك الموافقة على توقيع اتفاقية بيع وشراء الأسهم بين كل من شركة رأس لفان للتشغيل وشركة كهرباء "Kahrabel FZE"، وهي شركة تابعة ومملوكة بالكامل لشركة إنجي. إس. إيه. على بيع 50% من إجمالي رأس المال المصدر لشركة آر إل سي باور القابضة المحدودة "RLC Power Holding Company Limited" والذي يمثل 40% من رأس مال شركة رأس قرطاس للطاقة ش.م.خ.ق.

وسيرفع هذا الاتفاق حصة نبراس للطاقة في نسب الملكية من 55% إلى 95% من رأس مال شركة قطر باور، ومن 45% إلى 65% من رأس مال شركة رأس قرطاس للطاقة.

ويخضع إتمام الصفقة لاستيفاء كافة الشروط والإجراءات المنصوص عليها في اتفاقيات البيع والشراء والقوانين ذات الصلة، بما في ذلك الحصول على جميع الموافقات التنظيمية المطلوبة من الجهات المختصة.

نهاية التصريح الصحفي.

Press release
Doha- Qatar
26 February 2026

Nebras Energy announces its acquisition of Engie S.A.'s entire stake in the capital of Qatar Power and Ras Qirtas Power.

Nebras Energy Q.P.S.C. announces the successful finalization of its negotiations with ENGIE S.A. for the acquisition, through its wholly owned subsidiary Ras Laffan Operating Company W.L.L., of the equity interests held by ENGIE S.A.'s subsidiaries in Qatar Power Q.P.J.S.C. and Ras Girtas Power Q.P.J.S.C.

The negotiations resulted in the parties agreeing to enter a Sale and Purchase Agreement between Ras Laffan Operating Company W.L.L. (**ROC**) and International Power (Ras Laffan B) Limited (**IPL**), a wholly owned subsidiary of ENGIE, pursuant to which IPL has agreed to sell, and ROC has agreed to purchase, 40% of the entire issued share capital of Qatar Power Q.P.J.S.C.; and

A Sale and Purchase Agreement between ROC and Kahrabel FZE (**Kahrabel**), a wholly owned subsidiary of ENGIE, pursuant to which Kahrabel has agreed to sell, and ROC has agreed to purchase 50% of the entire issued share capital of RLC Power Holding Company Limited. representing (40%) of the share capital of Ras Qirtas Power Company.

Upon completion, Nebras Energy will increase its ownership from 55% to 95% in Qatar Power, and from 45% to 65% in Ras Girtas Power.

This remains subject to the satisfaction of customary conditions precedent and relevant laws, including obtaining all necessary approvals from the relevant regulatory authorities.

END OF PRESS RELEASE.